
 
 

 

 

 

 
 

 

Mötesprotokoll till styrelsemöte onsdagen den 3 maj 2023 
 
 
Tid: 09.00 – 12.00 

 

Plats: Länsstyrelsen i Västmanlands län, lokal Ängsö 

 

Kallade: Alla ordinarie ledamöter och ersättare 

Närvarande: Sigge Synnergård, Monica Stolpe Nordin, Robert Axelsson (10:20), Caroline 

Söderlund, Lina Salomonsson, Marie Eidestedt och Boel Lind.  

Medverkande som föredragande: Måns Enander. 

 

1. Mötets öppnande 

Ordföranden förklarade mötet öppnat. 

 

2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

3. Val av protokolljusterare 

Sigge Synnergård valdes att tillsammans med ordförande justera protokollet. 

 

4. Föregående mötesprotokoll 

Måns Enander presenterade föregående mötesprotokoll från konstituerande möte som 

hölls 2023-04-13. Önskemål framkom om att dela mötesprotokollen på hemsidan. 

 

Boel skrev ut mötesprotokollet och underskrifter gjordes under dagens möte. Monica tar 

med sig protokollet till banken. 

För övrigt påmindes det om att fakturor omhändertas när de inkommer. 

 

5. Mötesplan 2023–2024 

-Tid för möte för Arbetsutskott 

31 maj 13:00-16:00 Fysiskt på plats. 

23 augusti 09:00-12:00 

18 oktober 09:00-12:00 

6 december 09:00-12:00 

 



-Tid för Styrelsemöten 

29 augusti 09:00-12:00 

25 oktober 09:00-12:00 

 

-Tid för Höststämma 2023 

24 november 09:00-14:00 

6. Avgiftsförändring 

Styrelsen har i uppdrag från stämman att se över intäkterna och redovisa ett 

beslutsförslag till höststämman 2023. Intäkterna måste öka för att kunna vidmakthålla 

nuvarande nivå. 

Måns berättar att förbundet behöver uppdatera och upprätthålla emissionsdatabasen och 

utbildningar. Därför behövs mer pengar. Att motivera kommunerna är första delen av 

kommande arbete. Varje kommun betalar 60 öre/invånare. Detta skulle behöva höjas till 

ungefär1,40 kr. Förslag från Sigge är att göra en omvärldsanalys och undersöka vilken 

avgift andra län har samt hur de finansierar sina luftvårdsförbund. Finns även ett värde av 

att uppvisa för kommunerna vilka fördelar Luftvårdsförbundet har. Finns många fördelar 

för medlemmarna. Under 2024 kommer det bli ett svårt ekonomiskt år för kommunerna 

och de kommer vilja dra ner på utgifter.  

Nästa del är att fokusera på företagen. Företag kan använda data i sina rapporteringar 

utan att behöva köpa in konsulter. Medlemmarna betalar två avgifter, en medlemsavgift 

och en undersökningsavgift. Förslaget är att se över och räkna på hur mycket avgifterna 

behöver justeras.  

 

Vi behöver lansera ett förslag på höststämman. Ska avgiften höjas behöver vi ta fram ett 

bra underlag som beskriver nyttor och fördelar, både för kommuner och företag. 

Finns önskemål om studiebesök. Positivt med digitala träffar. 

I arbetet med emissionsdatabasen används en konsult. Det finns behov av att utöka 

kompetensen. Finns också önskemål om EDB-utbildning. 

Styrelsen gav arbetsutskottet i uppdrag att bereda frågan. 

7. Information om Air for all -projektet 

Robert Axelsson presenterade att detta är ett EU-projekt som blev beviljat under hösten 

2022. Förbundet har inte gått in med egna medel.  

Beslut: Sekreteraren bjuder in Anna Thunell till kommande styrelsemöte för att 

presentera projektet. Förslag är att Anna företräder Luftvårdsförbundet. Anna bjuds även 

in till kommande arbetsutskott för att presentera sig 

8. Fakturering av medlemsavgifter 

Sen några år tillbaka faktureras medlemmarnas årsavgifter sent på året. Avgifterna för 

2022 fakturerades 2022-10-14. Kassaförvaltaren undrar om vi inte kan övergå till en 

ordning där fakturering av årsavgifterna kan ske i början av året. I så fall kan avgifter för 

2023 faktureras före sommaren, för att därefter innevarande års avgifter faktureras 

medlemmarna i början av året. 
Beslut: Sekreteraren uppdrar åt redovisningsbyrån att fakturering av avgifter för innevarande 

år sker före sommaren. 



9. Kontakter med grannlän för samverkan. 

Det har varit tal om samarbeten med andra län för att uppnå stordriftsfördelar. Robert har 

tidigare haft kontakt med Luftvårdsförbundet i Dalarna, som har uttryckt intresse för 

samverkan. Andra län att söka kontakt med skulle kunna vara Örebro och Värmland. 

Frågan är fortsatt intressant att driva. 

10. Verksamhetsplan 

Genomgång och översyn av gällande verksamhetsplan för 2023. 

1. Fortsatt utveckling av förbundets system för luftmiljövård. Arbetsutskottet kommer 

titta på vilka utbildningar som behövs kopplat till AQM.  

Kommentar: Fortsatt erbjuda utbildning i användning av EDB. 

2. Ta det första steget för att utveckla en strategi för bättre luftmiljö 

Kommentar: En första version är framtagen. Det finns behov av 

informationsspridning. 

3. Inkludera medlemmarna i EDB-utvecklingen och uppdateringen. Behövs fler 

kompletteringar  

- Information från gamla databaser kring industriella punktkällor 

- Kompletterande information om trafikvolymer och fordonssammansättning.  

- Flyktiga organiska ämnen utom metan behöver ses över i EDBn. 

- Fortsätta kartlägga utsläpp från småskalig vedeldning. Samarbete mellan 

organisationer är nyckeln till framgång. Luftvårdsförbundet kan göra en 

sammanställning från kommunerna. 

Kommentar: Det är av intresse att stärka nätverket för de som arbetar med EDB. 

4. Möten behövs med alla kommunledningar för att stärka Luftvårdsförbundets arbete. 

Kommentar: Förslag framkom om att ställa ut mobila mätstationer vid exempelvis 

skolor. 

5. Möte med Regionens kollektivtrafikförvaltning för att diskutera det som har gjorts och 

fortsättningen. För kollektivtrafiken har vi den bästa statistiken i Sverige. Det är svårt att 

få leverans av bra produkter.  

Kommentar: Punkten tas upp i arbetsutskottet – hur läggs ett sådant möte upp? 

6. Fortsatt utveckling av medlemsnyttan. Kunskapen är väldigt liten. Det krävs mer än en 

inbjudan och ett samtal.  

Kommentar: Boka in en audience under Miljö- och klimatrådet. Sekreteraren bokar in 

ett möte för presentation av nyttorna med Luftvårdsförbundet 

AU fick i uppdrag att diskutera frågan om kommunbesök. 

7. Utvärdera och förbättra förbundets hemsida.  

Kommentar: Budgeten är låg för kommunikationsarbetet. Förslag om samarbete med 

Förbundet Agenda 2030 uppkom för att förbättra kommunikationen. Luftvårdsförbundet 

finns inte i sociala medier. Förslag på uppdrag till sekreteraren. AU fick i uppdrag att 

bereda frågan. 

Punkt 8-10 har redan behandlats 



11.  Ansluta mätstationer hos medlemmar till förbundets luftvårdssystem Airviro.  

       Kommentar: Detta är på gång. 

11. Ekonomiska redovisningsprinciper 

Det vore bra att ha en regelbunden ekonomisk redovisning. Undersök med 

redovisningsbyrån i Hallstahammar. På vilket sätt kan Anna skicka en enkel ekonomisk 

redovisning? Undersök vad som är avtalat. Ta upp detta i nästa styrelsemöte.  

12. Övriga frågor 
 

• Signering av protokoll sker digitalt. Protokoll från konstituerande möten behöver 

alltid signeras för hand. 

• En lista på styrelsemedlemmar tas fram för att cirkulera deltagare inom 

arbetsutskottet. Sekreteraren skickar inbjudningar och ansvarar för att deltagandet 

cirkulerar 

• De avtal som Luftvårdsförbundet har ska redovisas vid nästa styrelsemöte. 

13. Mötet avslutas 

 

Justeras 

 

 

Monica Stolpe Nordin     Sigge Synnergård 

 

  



Bilaga 1 

Medskick från Eleonora till styrelsen: 

”Här följer några punkter som det vore bra om Lvf styrelsen känner till gällande air for all 

projektet: 

- Projektet air for all fortgår bra enligt plan och är beräknat att avslutas i februari 2024.  

- Närmast i aktiviteterna kommer vi att ha en workshop dag med fokus luftföroreningar, 

luftkvalitet och växthusgaser från Lvf online för projektpartners, en grupp medborgare från 

olika delar av världen som deltar i projektet (citizens testing group) samt ett möte med projekt 

stakeholders gällande medborgerligt stöd till kommuner och luftvårdsförbund (stakeholders 

från kommuner i Europa).  

- Det 2: dra transnationella mötet i projektet kommer att ske i Västerås den 29 juni där våra 

projektpartner organisationer från Barcelona och Stuttgart kommer att delta och där 

huvudfrågan för dagen är att gå vidare med att integrera det hittills genomförda arbetet i 

projektet för att därifrån skapa resultaten i projektet (knowledge toolkit och open access free 

of charge plattform). På det mötet är det också planerat att under en tid under dagen ha 

ett stakeholder möte (troligtvis omkring 30–50 minuter) där tanken enligt projektplanen är att 

bjuda in personer från Lvf styrelsen, länsstyrelsen samt Västerås Stad (redan deltagande 

stakeholder i projektet) tillsammans med stakeholders från projektet som arbetar på olika vis 

med luftkvalitet runtom i världen.  Stakeholdermötet är tänkt att kunna ge information om air 

for al projektet samt vara ett tillfälle för deltagande organisationer att berätta om sin 

verksamhet och nätverka med organisationer som arbetar med luftkvalitet och klimat globalt.  

  

Det är inget i projektet som styrelsen behöver hantera gällande air for all projektet, allt 

fungerar fint enligt projektplan, men det vore bra om de som önskar i styrelsen, skulle kunna 

delta på kommande transnationella möte i Västerås under delen där vi planerar att ha 

stakeholdermötet under dagen (29 juni!). Mötet kommer att vara ett hybridmöte så det 

kommer att gå utmärkt att delta på mötet på plats i Västerås, alternativt online.”  
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Mötesprotokoll till styrelsemöte onsdagen den 3 maj 2023 
 
 
Tid: 09.00 – 12.00 


 


Plats: Länsstyrelsen i Västmanlands län, lokal Ängsö 


 


Kallade: Alla ordinarie ledamöter och ersättare 


Närvarande: Sigge Synnergård, Monica Stolpe Nordin, Robert Axelsson (10:20), Caroline 


Söderlund, Lina Salomonsson, Marie Eidestedt och Boel Lind.  


Medverkande som föredragande: Måns Enander. 


 


1. Mötets öppnande 


Ordföranden förklarade mötet öppnat. 


 


2. Godkännande av dagordningen 


Dagordningen godkändes. 


 


3. Val av protokolljusterare 


Sigge Synnergård valdes att tillsammans med ordförande justera protokollet. 


 


4. Föregående mötesprotokoll 


Måns Enander presenterade föregående mötesprotokoll från konstituerande möte som 


hölls 2023-04-13. Önskemål framkom om att dela mötesprotokollen på hemsidan. 


 


Boel skrev ut mötesprotokollet och underskrifter gjordes under dagens möte. Monica tar 


med sig protokollet till banken. 


För övrigt påmindes det om att fakturor omhändertas när de inkommer. 


 


5. Mötesplan 2023–2024 


-Tid för möte för Arbetsutskott 


31 maj 13:00-16:00 Fysiskt på plats. 


23 augusti 09:00-12:00 


18 oktober 09:00-12:00 


6 december 09:00-12:00 


 







-Tid för Styrelsemöten 


29 augusti 09:00-12:00 


25 oktober 09:00-12:00 


 


-Tid för Höststämma 2023 


24 november 09:00-14:00 


6. Avgiftsförändring 


Styrelsen har i uppdrag från stämman att se över intäkterna och redovisa ett 


beslutsförslag till höststämman 2023. Intäkterna måste öka för att kunna vidmakthålla 


nuvarande nivå. 


Måns berättar att förbundet behöver uppdatera och upprätthålla emissionsdatabasen och 


utbildningar. Därför behövs mer pengar. Att motivera kommunerna är första delen av 


kommande arbete. Varje kommun betalar 60 öre/invånare. Detta skulle behöva höjas till 


ungefär1,40 kr. Förslag från Sigge är att göra en omvärldsanalys och undersöka vilken 


avgift andra län har samt hur de finansierar sina luftvårdsförbund. Finns även ett värde av 


att uppvisa för kommunerna vilka fördelar Luftvårdsförbundet har. Finns många fördelar 


för medlemmarna. Under 2024 kommer det bli ett svårt ekonomiskt år för kommunerna 


och de kommer vilja dra ner på utgifter.  


Nästa del är att fokusera på företagen. Företag kan använda data i sina rapporteringar 


utan att behöva köpa in konsulter. Medlemmarna betalar två avgifter, en medlemsavgift 


och en undersökningsavgift. Förslaget är att se över och räkna på hur mycket avgifterna 


behöver justeras.  


 


Vi behöver lansera ett förslag på höststämman. Ska avgiften höjas behöver vi ta fram ett 


bra underlag som beskriver nyttor och fördelar, både för kommuner och företag. 


Finns önskemål om studiebesök. Positivt med digitala träffar. 


I arbetet med emissionsdatabasen används en konsult. Det finns behov av att utöka 


kompetensen. Finns också önskemål om EDB-utbildning. 


Styrelsen gav arbetsutskottet i uppdrag att bereda frågan. 


7. Information om Air for all -projektet 


Robert Axelsson presenterade att detta är ett EU-projekt som blev beviljat under hösten 


2022. Förbundet har inte gått in med egna medel.  


Beslut: Sekreteraren bjuder in Anna Thunell till kommande styrelsemöte för att 


presentera projektet. Förslag är att Anna företräder Luftvårdsförbundet. Anna bjuds även 


in till kommande arbetsutskott för att presentera sig 


8. Fakturering av medlemsavgifter 


Sen några år tillbaka faktureras medlemmarnas årsavgifter sent på året. Avgifterna för 


2022 fakturerades 2022-10-14. Kassaförvaltaren undrar om vi inte kan övergå till en 


ordning där fakturering av årsavgifterna kan ske i början av året. I så fall kan avgifter för 


2023 faktureras före sommaren, för att därefter innevarande års avgifter faktureras 


medlemmarna i början av året. 
Beslut: Sekreteraren uppdrar åt redovisningsbyrån att fakturering av avgifter för innevarande 


år sker före sommaren. 







9. Kontakter med grannlän för samverkan. 


Det har varit tal om samarbeten med andra län för att uppnå stordriftsfördelar. Robert har 


tidigare haft kontakt med Luftvårdsförbundet i Dalarna, som har uttryckt intresse för 


samverkan. Andra län att söka kontakt med skulle kunna vara Örebro och Värmland. 


Frågan är fortsatt intressant att driva. 


10. Verksamhetsplan 


Genomgång och översyn av gällande verksamhetsplan för 2023. 


1. Fortsatt utveckling av förbundets system för luftmiljövård. Arbetsutskottet kommer 


titta på vilka utbildningar som behövs kopplat till AQM.  


Kommentar: Fortsatt erbjuda utbildning i användning av EDB. 


2. Ta det första steget för att utveckla en strategi för bättre luftmiljö 


Kommentar: En första version är framtagen. Det finns behov av 


informationsspridning. 


3. Inkludera medlemmarna i EDB-utvecklingen och uppdateringen. Behövs fler 


kompletteringar  


- Information från gamla databaser kring industriella punktkällor 


- Kompletterande information om trafikvolymer och fordonssammansättning.  


- Flyktiga organiska ämnen utom metan behöver ses över i EDBn. 


- Fortsätta kartlägga utsläpp från småskalig vedeldning. Samarbete mellan 


organisationer är nyckeln till framgång. Luftvårdsförbundet kan göra en 


sammanställning från kommunerna. 


Kommentar: Det är av intresse att stärka nätverket för de som arbetar med EDB. 


4. Möten behövs med alla kommunledningar för att stärka Luftvårdsförbundets arbete. 


Kommentar: Förslag framkom om att ställa ut mobila mätstationer vid exempelvis 


skolor. 


5. Möte med Regionens kollektivtrafikförvaltning för att diskutera det som har gjorts och 


fortsättningen. För kollektivtrafiken har vi den bästa statistiken i Sverige. Det är svårt att 


få leverans av bra produkter.  


Kommentar: Punkten tas upp i arbetsutskottet – hur läggs ett sådant möte upp? 


6. Fortsatt utveckling av medlemsnyttan. Kunskapen är väldigt liten. Det krävs mer än en 


inbjudan och ett samtal.  


Kommentar: Boka in en audience under Miljö- och klimatrådet. Sekreteraren bokar in 


ett möte för presentation av nyttorna med Luftvårdsförbundet 


AU fick i uppdrag att diskutera frågan om kommunbesök. 


7. Utvärdera och förbättra förbundets hemsida.  


Kommentar: Budgeten är låg för kommunikationsarbetet. Förslag om samarbete med 


Förbundet Agenda 2030 uppkom för att förbättra kommunikationen. Luftvårdsförbundet 


finns inte i sociala medier. Förslag på uppdrag till sekreteraren. AU fick i uppdrag att 


bereda frågan. 


Punkt 8-10 har redan behandlats 







11.  Ansluta mätstationer hos medlemmar till förbundets luftvårdssystem Airviro.  


       Kommentar: Detta är på gång. 


11. Ekonomiska redovisningsprinciper 


Det vore bra att ha en regelbunden ekonomisk redovisning. Undersök med 


redovisningsbyrån i Hallstahammar. På vilket sätt kan Anna skicka en enkel ekonomisk 


redovisning? Undersök vad som är avtalat. Ta upp detta i nästa styrelsemöte.  


12. Övriga frågor 
 


• Signering av protokoll sker digitalt. Protokoll från konstituerande möten behöver 


alltid signeras för hand. 


• En lista på styrelsemedlemmar tas fram för att cirkulera deltagare inom 


arbetsutskottet. Sekreteraren skickar inbjudningar och ansvarar för att deltagandet 


cirkulerar 


• De avtal som Luftvårdsförbundet har ska redovisas vid nästa styrelsemöte. 


13. Mötet avslutas 


 


Justeras 


 


 


Monica Stolpe Nordin     Sigge Synnergård 


 


  







Bilaga 1 


Medskick från Eleonora till styrelsen: 


”Här följer några punkter som det vore bra om Lvf styrelsen känner till gällande air for all 


projektet: 


- Projektet air for all fortgår bra enligt plan och är beräknat att avslutas i februari 2024.  


- Närmast i aktiviteterna kommer vi att ha en workshop dag med fokus luftföroreningar, 


luftkvalitet och växthusgaser från Lvf online för projektpartners, en grupp medborgare från 


olika delar av världen som deltar i projektet (citizens testing group) samt ett möte med projekt 


stakeholders gällande medborgerligt stöd till kommuner och luftvårdsförbund (stakeholders 


från kommuner i Europa).  


- Det 2: dra transnationella mötet i projektet kommer att ske i Västerås den 29 juni där våra 


projektpartner organisationer från Barcelona och Stuttgart kommer att delta och där 


huvudfrågan för dagen är att gå vidare med att integrera det hittills genomförda arbetet i 


projektet för att därifrån skapa resultaten i projektet (knowledge toolkit och open access free 


of charge plattform). På det mötet är det också planerat att under en tid under dagen ha 


ett stakeholder möte (troligtvis omkring 30–50 minuter) där tanken enligt projektplanen är att 


bjuda in personer från Lvf styrelsen, länsstyrelsen samt Västerås Stad (redan deltagande 


stakeholder i projektet) tillsammans med stakeholders från projektet som arbetar på olika vis 


med luftkvalitet runtom i världen.  Stakeholdermötet är tänkt att kunna ge information om air 


for al projektet samt vara ett tillfälle för deltagande organisationer att berätta om sin 


verksamhet och nätverka med organisationer som arbetar med luftkvalitet och klimat globalt.  


  


Det är inget i projektet som styrelsen behöver hantera gällande air for all projektet, allt 


fungerar fint enligt projektplan, men det vore bra om de som önskar i styrelsen, skulle kunna 


delta på kommande transnationella möte i Västerås under delen där vi planerar att ha 


stakeholdermötet under dagen (29 juni!). Mötet kommer att vara ett hybridmöte så det 


kommer att gå utmärkt att delta på mötet på plats i Västerås, alternativt online.”  
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    signature.created
    2023-05-08T11:24:58.153Z
    Bksw2yW43.Bkpn3J-Vn
    
     Bksw2yW43.Bkpn3J-Vn
     /envelopes/BkOv2yZVn/documents/Bksw2yW43/signatures/Bksw2yW43.Bkpn3J-Vn
     
      /envelopes/BkOv2yZVn/recipients/Bkpn3J-Vn
    
     /envelopes/BkOv2yZVn/documents/Bksw2yW43
     Monica
     Stolpe-Nordin
     monica.stolpe.nordin@vasteras.se
     signed
     
     212.247.198.58
     email
     2023-05-08T11:24:58.115Z
   
    
     /envelopes/BkOv2yZVn/recipients/Bkpn3J-Vn
     Monica
     Stolpe-Nordin
     212.247.198.58
   
  
   
    notification.sent
    2023-05-08T11:24:59.524Z
    BkxXz388Vh
    
     BkxXz388Vh
     /envelopes/BkOv2yZVn/recipients/rJlCnkZN3
     /envelopes/BkOv2yZVn/recipients/rJlCnkZN3/notifications/BkxXz388Vh
     Dokument att signera
     sigge.synnergard@liberalerna.se
     2023-05-08T11:24:59.357Z
     01100187fb1b8c82-27be4e5b-4f2d-41b7-99ea-511481a9cda4-000000
     sent
   
    
     /system/service/honcho/notify
   
  
   
    recipient.envelope.opened
    2023-05-08T12:12:35.983Z
    rJlCnkZN3
    
     
      Mozilla/5.0 (Windows NT 10.0; Win64; x64) AppleWebKit/537.36 (KHTML, like Gecko) Chrome/113.0.0.0 Safari/537.36 Edg/113.0.1774.35
      213.64.154.15
    
     rJlCnkZN3
     2023-05-08T12:12:35.961Z
     /envelopes/BkOv2yZVn/recipients/rJlCnkZN3
     /envelopes/BkOv2yZVn
   
    
     /envelopes/BkOv2yZVn/recipients/rJlCnkZN3
     Sigge
     Synnergård
     213.64.154.15
   
  
   
    signature.created
    2023-05-08T12:13:09.884Z
    Bksw2yW43.rJlCnkZN3
    
     Bksw2yW43.rJlCnkZN3
     /envelopes/BkOv2yZVn/documents/Bksw2yW43/signatures/Bksw2yW43.rJlCnkZN3
     
      /envelopes/BkOv2yZVn/recipients/rJlCnkZN3
    
     /envelopes/BkOv2yZVn/documents/Bksw2yW43
     Sigge
     Synnergård
     sigge.synnergard@liberalerna.se
     signed
     
     213.64.154.15
     email
     2023-05-08T12:13:09.863Z
   
    
     /envelopes/BkOv2yZVn/recipients/rJlCnkZN3
     Sigge
     Synnergård
     213.64.154.15
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